
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 769
van CARMEN RYHEUL
datum: 22 mei 2023

aan ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

Bebosbaar potentieel  -  Toerisme Vlaanderen en Omgevingsdiensten

De minister van Omgeving poneerde in haar Beleidsnota 2019-2024 onder meer zeer 
ambitieuze bosuitbreidingsambities (i.c. de creatie van 4000 ha extra bos in Vlaanderen).

Om die ambities te kunnen realiseren, stelde minister Demir op 14 januari 2020 in de 
commissie Leefmilieu van het Vlaams Parlement dat zij een aanzienlijke inspanning 
verwacht van alle diensten van de Vlaamse overheid die gronden in beheer hebben (zie 
vraag om uitleg nr. 533 (2019-2020) van Bruno Tobback).

Met mijn schriftelijke vraag nr. 307 van 1 december 2020 vroeg ik aan de Vlaamse 
minister van Omgeving en Toerisme onder meer hoeveel ha van het navolgende 
bebosbare potentieel waarover haar diensten op dat ogenblik beschikten:

- Vlaamse Landmaatschappij (VLM): 1742 hectare;
- Vlaamse Milieumaatschappij (VMM): 316 hectare;
- Aquafin NV: 192 hectare;
- Vlaamse Maatschappij voor Watervoorziening (VMW): 69 hectare;
- Toerisme Vlaanderen: 13 hectare;
- Departement Omgeving: 9 hectare;
- Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij (OVAM): 1 hectare

in 2020, 2021, 2022, 2023 en 2024 beplant zouden worden met bomen en struiken. 
Tevens vroeg ik aan de minister wat het budget was dat daarvoor specifiek door haar zou 
worden gereserveerd.

Uit het antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 307 dat door de Vlaamse minister van 
Omgeving en Toerisme werd verstrekt, bleek vooreerst dat de bovenvermelde initieel 
meegedeelde oppervlakten aan bebosbaar potentieel na onderzoek dienden te worden 
bijgesteld als volgt:

- VLM: 300 ha (i.c. 64ha + 76ha + 160 ha) - exacte bebossingstiming nog niet 
beschikbaar;

- VMM: 16 ha - exacte bebossingstiming nog niet beschikbaar;
- Aquafin: 5 à 6 ha - tussen 2021 en 2024 +/- 1ha/jaar aanplanting gepland;
- OVAM: 50,6 ha - tijdens deze legislatuur 1 ha aanplanting gepland.

Verder stelde de minister dat het onderzoek naar het bebosbaar potentieel van de VMW 
en het Departement Omgeving nog volop liep. Toerisme Vlaanderen had volgens de 



minister op dat ogenblik geen intentie tot extra bebossing op zijn actuele of nog te 
verwerven eigendommen.

1. Wat is de huidige stand van zaken wat betreft het bijgesteld bebosbaar potentieel 
van het grondenpatrimonium dat aan respectievelijk de VLM, de VMM, Aquafin en de 
OVAM toebehoort? Hoeveel ha bos hebben die instanties elk in 2021, 2022 en 2023 
uiteindelijk al effectief aangeplant, en hoeveel ha bos zullen die instanties in 2023 en 
2024 nog aanplanten op hun bijgesteld bebosbaar potentieel (graag een overzicht 
per overheidsinstantie en per jaar)?

2. Wat heeft het onderzoek naar bebosbare gronden van het Departement Omgeving 
intussen opgeleverd? Beschikte het departement in 2020 effectief over 9 ha 
bebosbaar potentieel of diende die oppervlakte op basis van het onderzoek bijgesteld 
te worden? Hoeveel ha effectief bebosbaar potentieel werd door het departement 
intussen in 2021, 2022 en/of 2023 al bebost en wat was de kostprijs ervan, of zal in 
de toekomst tijdens deze Vlaamse regeringslegislatuur nog bebost worden en op 
hoeveel wordt de kostprijs daarvan dan geraamd?

3. Wat heeft het onderzoek naar bebosbare gronden van de VMW intussen opgeleverd? 
Beschikte de maatschappij effectief over 69 ha bebosbaar potentieel of diende die 
oppervlakte op basis van het onderzoek bijgesteld te worden? Hoeveel ha effectief 
bebosbaar potentieel werd door de maatschappij intussen in 2021, 2022 en/of 2023 
al bebost en wat was de kostprijs ervan, of zal in de toekomst tijdens deze Vlaamse 
regeringslegislatuur nog bebost worden en op hoeveel wordt de kostprijs daarvan 
dan geraamd?

4. In de commissie Leefmilieu van het Vlaams Parlement stelde minister op 14 januari 
2020 dat ze een aanzienlijke bebossingsinspanning verwacht van alle diensten van 
de Vlaamse overheid die gronden in beheer hebben.

Hoe verklaart de minister de houding en handelswijze van haar eigen dienst 
Toerisme Vlaanderen die over 13 ha bebosbaar potentieel zou beschikken, maar die 
volgens het door haar verstrekte antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 307 van 1 
december 2020 geen enkele intentie zou hebben tot extra bebossing op zijn actuele 
of nog te verwerven eigendommen?



ZUHAL DEMIR 
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 769 van 22 mei 2023
van CARMEN RYHEUL

1. Deze legislatuur hebben de VLM, de VMM, Aquafin en de OVAM in totaal 90,2 ha nieuw 
bos gerealiseerd (zie tabel 1).

Tabel 1. Oppervlakte nieuw bos (ha) gerealiseerd door VLM, VMM, Aquafin en OVAM 
(dd. 06/06/2023)

Entiteit Plantseizoen 
2020-2021

Plantseizoen 
2021-2022

Plantseizoen 
2022-2023

VLM 7,3 40,7 33,3
VMM 5,4 0,4
Aquafin 1,2 1,1 0,7
OVAM

Komend plantseizoen 2023-2024 gaan de VLM, de VMM en Aquafin respectievelijk 57,5 
ha, 14,6 ha en 1,1 ha nieuw bos aanleggen.

2. Het Departement Omgeving heeft tijdens het plantseizoen 2022-2023 1,8 ha bebost. 
Kostprijs bebossing 1,8 ha, inclusief aanleg bomenweides: 66.345,13 euro. Daarnaast 
beschikt het Departement nog over ca. 15 ha kleine percelen waarop spontane 
verbossing mogelijk is in het kader van het beleid gericht op de instandhouding, het 
herstel en de ontwikkeling van kleine landschapselementen. Een bosaanplant is niet 
mogelijk op deze gronden gezien de ligging in HAG. Samen met het ANB worden nu 
de mogelijkheden bekeken om deze percelen zoveel mogelijk in te zetten voor nieuw 
bos en om ze op te nemen in de bosteller.

3. Ik verwijs hiervoor naar het antwoord op de schriftelijke vraag 667 van 17 april 2023.

4. Ik verwijs hiervoor naar het antwoord op de schriftelijke vraag 667 van 17 april 2023.


